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Bas Franssen, genomineerd voor Husqvarna Fieldmanager Student of the Year,  
wil jongeren inspireren voor het vak

Bas Franssen heeft al van kindsbeen af een grote passie voor gras. Thuis was hij al in de weer om een mooi gazonnetje neer te leggen. Deze geestdrift 

voor gras heeft hem gebracht tot projectleider bij TOP Sport & Groen in Maashees, verantwoordelijk voor sportvelden in de hele regio. De jonge field-

manager uit Horst trapt in de weekenden ook nog tegen een balletje aan op zijn ‘eigen’ velden. Des te meer een reden voor hem om een mooie grasmat 

neer te leggen, zegt hij met een knipoog. Franssen stelt zich graag op als ambassadeur om jongeren te enthousiasmeren voor het vak.

Auteur: Emiel te Walvaart

‘Van kindsbeen af 
gepassioneerd voor gras’

‘Ik vind het een eer dat ik op mijn dertigste nog 
wordt genomineerd voor Student Fieldmanager 
of the Year,’ zegt Bas Franssen met een knip-
oog. ‘Ik had alleen maar gehoopt dat ik bij de 
laatste drie zou komen, dus was het een erg 
leuke verrassing.’ Franssen is werkzaam bij TOP 

Sport & Groen, waar hij zich bezighoudt met 
de projectleiding bij de aanleg, het onderhoud 
en het beheer van sportvelden. Na de oplei-
ding Tuin en landschapsarchitectuur aan Van 
Hall Larenstein kwam hij eerst bij Newae, een 
adviesbureau voor de buitenruimte.

Affiniteit met tractoren en machines
De sportsector trok Franssen al tijdens zijn 
opleiding. ‘Ik heb stage gelopen bij de sporttak 
van Newae, waarna ik er drie jaar in een advi-
esfunctie heb gewerkt. Maar ik ben meer een 
buitenman dan een kantoormens. Bovendien 



41www.fieldmanager.nl - 5/2024

had ik vanaf mijn jeugd al affiniteit met tracto-
ren en machines. Toen ik bij TOP Sport & Groen, 
waar ik al vanaf mijn achttiende soms had 
gewerkt, aan de slag kon, heb ik niet lang hoe-
ven nadenken. Ik heb eigenlijk de omgekeerde 
weg bewandeld: van adviesbureau naar een 
aannemersbedrijf.’

Franssen betitelt zijn functie bij TOP Sport & 
Groen als uitvoerend projectleider. ‘Ik zorg er 
eigenlijk voor dat de medewerkers buiten aan 
de gang kunnen blijven, zoals de opstart van 
werkzaamheden, het uitzetten van bepaalde 
activiteiten, eigenlijk van alles. Ik gebruik 
bewust het woord aansturing niet, want de 
mannen werken soms al wel dertig jaar in het 
vak. Die hoef je niet meer alles te vertellen. Als 
een van hen zegt dat iets niet kan, dan ga ik 
hem niet tegenspreken. Bijna altijd klopt het 
ook als iemand dat aangeeft. Zij zijn vooral met 
de machines bezig en ik zorg voor de zaken 
daaromheen.’

Hij is er ook om het bedrijf op weg te helpen 
met innovatieve ontwikkelingen, zoals de 
invoering van automatische stuurgeleiding op 
tractoren. ‘Een deel van de tractoren is sinds 
een aantal jaren uitgevoerd met gps. In het 
begin ontmoette ik daarover wat scepsis, want 
‘zonder gps gaat het ook goed’, kreeg ik te 
horen. Maar na enige uitleg en wat rondes met 
de tractoren waren ze ervan overtuigd dat gps 
een handig hulpmiddel is dat de efficiëntie en 
snelheid van het werk verhoogt.’

Mooie grasmat neerleggen
TOP Sport & Groen richt zich voornamelijk op 
gemeenten en sportverenigingen, waarvan 
het leeuwendeel de aanleg en het onderhoud 
van voetbalvelden is, binnen de driehoek 
Maastricht, Eindhoven en Nijmegen. ‘Het 
betreft zowel natuurgras als kunstgras, maar 
mijn voorkeur gaat uit naar het echte gras. Het 
geeft vanzelfsprekend meer uitdaging om een 
mooie mat neer te leggen.’ Franssen kan als 
actief voetballer meepraten over de staat van 
het veld als gebruiker. ‘Aangezien we bij ons in 
de regio veel voetbalclubs onderhouden en ik 
op een groot deel ervan speel, is het leuk om je 
teamgenoten en vrienden je werk te laten zien. 
Mijn drijfveer is dan ook om een hoogwaardig 
grasveld met de beschikbare financiële mid-
delen te realiseren. Bovendien was ik vroeger in 
onze tuin ook bezig om een mooi gazonnetje in 
stand te houden. Het verschil is dat het nu om 
een veel grotere grasoppervlakte gaat.’

Hij heeft veel te danken aan zijn huidige werk-
gever, Nick Verberk van TOP Sport & Groen, die 
hem op weg hielp op dit loopbaanpad. ‘Nick 
vroeg mij om bij zijn bedrijf te komen werken. 
In al die tijd heb ik veel van hem opgestoken. 
Ik heb alle aspecten van het vak kunnen uitoe-
fenen en doe dat nog steeds: van ontwerpen 
naar bestek, en van projectleider/uitvoerder tot 
het werk met de machines zelf. Ik heb inmid-
dels de opleidingen en kennis van werkvoorbe-
reider, toezichthouder, uitvoerder en machinist. 
In de zomer, als het druk is, spring ik zelf ook 
nog wel op een tractor.’

De projectleider uit Horst heeft, naast een 
mooie grasmat realiseren, nog een andere mis-
sie: het stimuleren van jongeren om ook het 
vak te leren. ‘Op het moment ben ik bezig met 
het enthousiasmeren van de jeugd. We merken 
dat we tussen wal en schip vallen met ons vak; 
er zijn te weinig specifieke opleidingen. De jon-
gens die leren voor hovenier, willen graag met 
hun handen werken, en de jongens die leren 
voor loonwerk of grond-, weg- en waterbouw, 
willen graag op een zo groot mogelijke machi-
ne rijden. Ons vak vraagt juist om werken met 
kleinere tractoren en machines. Snuffelstagiairs 
of jongens die ik spreek, kennen het vak niet. 
Ze denken dat wij alleen grasmaaien, maar 
we hebben ongeveer dertig verschillende 
werktuigen in de loods staan. Ik heb inmiddels 
de cursus leermeesterschap met goed gevolg 
doorlopen en ga aankomend jaar gastcollege 
geven op Yuverta om de nieuwe generatie ken-
nis te laten maken met het prachtige vak dat 
we mogen uitoefenen.’

Precisielandbouw
Franssen betreurt het dat veel kennis en exper-
tise over sportvelden wegvloeit bij gemeen-
ten. ‘Voorheen had je mensen die er speciaal 
voor de sportvelden zaten en er echt veel van 
afwisten. Tegenwoordig gaat de sport steeds 
meer op in de openbare ruimte en groen. De 
gemeente neemt alleen maar groenjongens 
aan. Ik denk dan: geef ons wat meer vrijheid, 

want we weten heus wel wat we doen. Omdat 
je vaak niet meer bij de juiste contactpersoon 
bent, duurt het langer voordat er actie wordt 
ondernomen op een advies van ons. In som-
mige gemeenten leggen ze het aanspreekpunt 
meer bij de verenigingen. Deze kortere lijntjes 
werken veel beter en bevorderen de kwaliteit 
van de velden.’

Voor de toekomst heeft Franssen nog wel wat 
uitdagingen. ‘Ik ben benieuwd naar waar we 
heen gaan met het elektrificeren van machines, 
vooral tractoren. We zijn inmiddels ook bezig 

met robotmaaiers en sensoren. Wellicht moeten 
we op termijn een ICT-beheerder aannemen 
voor al het programmeerwerk. Verder zou ik het 
mooi vinden als we de technieken van de preci-
sielandbouw kunnen gaan implementeren voor 
het beheer van sportvelden. Een aantal kennis-
sen van mij zit in de landbouw en als je ziet wat 
die al doen met bodemmonsters en drones, en 
dit vervolgens omzetten in taakkaarten om een 
veld zo egaal mogelijk te maken qua voeding… 
Dat is een mooie uitdaging.’
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‘Een belangrijke missie van mij is 
het stimuleren van jongeren om ook 
het vak te leren’


